
PROTOKÓŁ NR VI/2017 

Z ZEBRANIA Z MIESZKAŃCAMI OSIEDLA STAROMIEJSKIEGO 

20 LISTOPADA 2017 ROKU 

 

J. Pietrzak – Przewodniczący Zarządu O. Staromiejskiego – w I terminie brak 

wymaganego kworum. II termin zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania uczestniczy 20 osób (zał. nr 1 – lista obecności). Powitał władze 

samorządowe. 

 

Inwestycje planowane w 2018 roku: 

T. Substyk – Burmistrz MiG - zakończenie opracowywania dokumentacji na budowę dróg 

m.in. na Osiedlu Leśnym, 

- modernizacja świetlicy „Jagódka” w Sołectwie Kujawska oraz świetlicy w Przyłubiu, 

- przystąpienie do budowy ścieżek rowerowych z Otorowa, drogą powiatową do ul. P. Skargi, 

do ul. Długiej, aż do ul. Leśnej oraz ścieżki rowerowej z Solca do Przyłubia (od ul. Lipowej 

przez Przyłubie do krajowej „10”), w 2018 r./2019 r. Gmina złoży wniosek o dofinansowanie 

z Unii Europejskiej w ramach systemu „Zaprojektuj i wybuduj”. 

- przeprawa promowa – prawdopodobnie jesienią 2018 r. prom powinien zostać 

uruchomiony. 85 % kosztów kwalifikowanych całej inwestycji pochodzić będzie ze środków 

europejskich, Pozostałe 15% to środki czterech partnerów: 50% kosztów pokrytych zostanie 

ze środków pochodzących z Urzędu Marszałkowskiego, w pozostałych kosztach 

partycypować będą Gmina Solec Kujawski (300.000 zł), Gmina Zławieś Wielka, powiat 

bydgoski i toruński. Budowa promu oraz jego certyfikacja trwa ok. roku czasu. Pani 

Burmistrz przedstawiła projekt graficzny promu. Całkowity czas przepłynięcia na drugi brzeg 

tj. załadunek, przejazd i rozładunek szacuje się na ok. 15 min. Jeśli znajdzie się firma, która 

wybuduje prom, to jesienią 2018 r. powinna zostać uruchomiona przeprawa promowa.  

- prowadzimy działania zmierzające do ograniczenia niskiej emisji, 

- przygotowujemy się do wymiany oświetlenia na energooszczędne, 

- remont ul. Leśnej, 

- budowa ul. Ogrodowej, 

- od 1 września br. część budynku (segment B) po Szkole przy ul. Kościuszki, została 

zaadaptowana na żłobek. W drugiej części budynku, w przyszłym roku zostanie uruchomione 



przedszkole publiczne prowadzone przez organ nie będący jednostką samorządu 

terytorialnego,  

- zagospodarowania terenu Skweru dr Jordana w ramach ZIT,  

- stworzenie stref sportowo – rekreacyjnych m.in. przy ul. Ugory, na terenach nadwiślańskich, 

przy Ośrodku Sportu i Rekreacji,   

C. Ball - Dyrektor WUM - przybliżył informacje dot. projektu Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2016 – 2023. 13 listopada br. 

zakończyły się konsultacje społeczne dot. projektu GPR. Mieszkańcy mogli zgłaszać swoje 

uwagi na odpowiednim formularzu, który dostępny był na stronie internetowej urzędu. 

Jesteśmy na etapie opiniowania GPR przez wszystkie instytucje wskazane w ustawie o 

rewitalizacji.     

Aktualny projekt GPR dla MiG Solec Kujawski na lata 2016 – 2023 różni się od 

poprzedniego, który obowiązywał do 2015 roku. Cele aktualnego programu ukierunkowane 

są na sferę społeczną m.in. dot. małej przedsiębiorczości, starzejącego się społeczeństwa, 

osób mających problemy z dostosowaniem się do życia w społeczeństwie, osób 

niepełnosprawnych. GPR obejmuje 19 projektów. W GRP ujęto również projekty twarde, w 

postaci rewitalizacji Placu Jana Pawła II wraz z przyległymi ulicami. Projekt koncepcji 

zagospodarowania Placu Jana Pawła II został opublikowany na stronie internetowej. Dyrektor 

zachęcił do zapoznania się z nim. Mieszkańcy mogą jeszcze wnosić uwagi do projektu GPR.   

Dodał, że zgodnie z GPR jest propozycja wstrzymania ruchu kołowego w obrębie Placu Jana 

Pawła II. Ruch odbywałby się ul. Toruńską, ul. Bydgoską, ul. Ułańską, ul. Wolności i ul. św. 

Stanisława. Ruch w obrębie rynku nie obejmowałby samochodów dostawczych. Dodatkowe 

miejsce parkingowe powstałyby na terenie, naprzeciwko Muzeum Solca, pomiędzy ul. 

Toruńską, a ul. Wolności oraz przy ul. Kościuszki. Na Placu Jana Pawła II miałaby powstać 

drobna architektura, fontanna itp.  

B. Białkowska – problem smogu jest problemem bardzo złożonym, podstawową sprawą jest 

zmiana systemu ogrzewania na gazowe. W budynkach użyteczności publicznej Gmina 

zmieniła system ogrzewania. Pozostał do wymiany system ogrzewania w świetlicy w 

Przyłubiu. W budynkach wielorodzinnych, spółdzielnie mieszkaniowe wykonały to we 

własnym zakresie. Zostanie także wykonana modernizacja miejskiej ciepłowni, która obniży 

do min. ilość zużytego ciepła. Zaczęliśmy od działań inwestycyjnych, następnym elementem 

były prowadzone przez Gminę działania edukacyjne poprzez wydawanie, rozpowszechnianie 



ulotek dot. smogu. Reagujemy na zgłaszane sygnały. Jesteśmy na etapie ustalenia dwóch 

rodzajów kontroli i powołania w tym celu dwóch zespołów. Jeden zespół kontrolny, w skład 

którego wchodzi policjant, który będzie mógł nałożyć mandat, a drugi zespół tzw. 

edukacyjny, w skład którego wejdzie np. przedstawiciel z danego osiedla, który wskaże 

konkretną posesję, z której wydobywa się podejrzany dym. Wszelkie niepokojące sygnały 

należy zgłaszać na bieżąco, aby Gmina mogła w porę zareagować.  

Sprawy związane z podejrzeniem palenia odpadami lub innymi niedozwolonymi materiałami 

należy zgłaszać w godzinach pracy Urzędu pod nr 52 387 01 14, do Wydziału Utrzymania 

Miasta pod nr 52 387 01 60, 01 62. Po godzinach pracy od 15.15 do 7.15 dnia następnego do 

Gminnego Punktu Kontaktowego pod nr 52 387 13 88.  Wszystkie ważne tel. są również 

opublikowane na stronie internetowej Urzędu, na stronie BIP, na tablicach ogłoszeń oraz 

publikowane na łamach „Soleckich Wiadomości z Ratusza”.  

Została opracowana przez Urząd ankieta dla mieszkańców dot. ograniczenia niskiej emisji. 

Badania dotyczą rodzaju źródeł ogrzewania budynków mieszkalnych. Ankieta jest 

anonimowa i ma pomóc uzyskać wiedzę na temat potrzeb w zakresie wymiany źródeł 

ogrzewania, co pozwoli na określenie wysokości nakładów niezbędnych na ten cel.  

  

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

- promowania zakupu pieców gazowych, a nie na opał, 

T. Substyk - Gmina od dłuższego już czasu, przy wydawanych decyzjach o warunkach 

zabudowy podaje informacje, że w przypadku kiedy nie ma możliwości podłączenia budynku 

do sieci ciepłowniczej lub gazowej zalecane jest instalowanie niskoemisyjnych systemów 

grzewczych lub odnawialnych źródeł energii zgodnie z odrębnymi przepisami. Problem 

stanowią piece znajdujące się w starym budownictwie.  

- potrzebę wycięcia suchych gałęzi z dwóch topoli rosnących przy ul. Długiej, na wysokości 

ul. Krótkiej, 

T. Substyk – zleciła Dyrektorowi WUM sprawdzenie stanu drzew. Dodała też, że wraz z 

budową ścieżki rowerowej w ul. Długiej topole zostaną wycięte.  

- przejazdu samochodów o tonażu powyżej 12 ton ul. Długą, 

- braku podwyższenia krawężników na przystanku autobusowym przy Punkcie Obsługi 

Pasażerów,  



C. Ball – Dyrektor WUM – wystosujemy pismo do przewoźników o zwiększenie liczby 

kursujących autobusów niskopodłogowych. 

- informacji ile nazw ulic zostanie jeszcze zmienionych na terenie Gminy, 

T. Substyk – odpowiedziała, że zgodnie z ustawą z dnia 1 kwietnia 2016 r. o zakazie 

propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek 

organizacyjnych, jednostek pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności 

publicznej oraz pomniki w naszym mieście zmienione zostały nazwy ul. H. Sawickiej na ul. 

Mickiewicza oraz ul. 22 Lipca na ul. Długą. Mamy nadzieję, że pozostanie ul. 23 Stycznia i 

Wojewoda Kujawsko – Pomorski nam nie uchyli tej uchwały.   

- uszczegółowienia terminów oraz informacji na temat zagospodarowania Skweru dr Jordana, 

p. B. Białkowska – w I etapie zostanie na terenie skweru wykonana ścieżka piesza z 

wejściem od ul. 29 Listopada, druga od strony 23 Stycznia i kolejna od bloku 17A. Ponadto 

skwer zostanie zagospodarowany zielenią, na środku planowana jest fontanna w kształcie 

półkola, dodatkowo zostanie wykonane oświetlenie. Plac zabaw zostanie wyposażony w 

elementy przystosowane dla dzieci niepełnosprawnych.  

T. Substyk – planujemy cały projekt zakończyć w latach 2018 i 2019. Projekt ten 

finansowany byłby z różnych źródeł m.in. z Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, z 

LGD. Jak tylko zostanie ogłoszony konkurs to złożymy wniosek o dofinansowanie.    

- terminu likwidacji „blaszaków” przy blokach 23 Stycznia 17 A i zagospodarowanie miejsca 

na parkingi,  

T. Substyk – w pierwszej kolejności należy zlikwidować budynki gospodarcze. 

- zlikwidowania znaku „zakazu zatrzymywania się i postoju” przy wjeździe do bloków 17A i 

17B, 

B. Białkowska – znak jest konieczny w tym miejscu, dzięki temu auta parkując nie utrudniają 

wjazdu np. służbom porządkowym czy ratowniczym. Zmiana organizacji ruchu nastąpiła na 

wniosek mieszkańców. Cała zmiana organizacji ruchu dostępna jest do wglądu w Wydziale 

Utrzymania Miasta.   

- możliwości zgłaszania uwag, pomysłów do Programu Rewitalizacji MiG Solec Kujawski  



C. Ball – Dyrektor WUM – powołany jest Komitet ds. rewitalizacji, na spotkaniach komitetu 

zgłaszane były pomysły, uwagi do programu.  

- wyremontowania nawierzchni ul. 29 Listopada, 

T. Substyk – w 2018 r. nie zaplanowano środków w budżecie gminnym na modernizację ul. 

29 Listopada. Czekamy na ogłoszenie konkursu dot. bezpiecznego powrotu ze szkoły, z 

którego będzie można otrzymać środki na doświetlenie tej ulicy.   

- dewastowania Punktu Obsługi Pasażerów, szczególnie lamp oświetleniowych, 

T. Substyk – wystąpiliśmy do firmy o wymianę lamp oświetleniowych i o lepsze ich 

zabezpieczenie. Wykonawca miał zastanowić się nad innym rozwiązaniem.  

- terminu rozpoczęcia modernizacji świetlicy „Jagódka”, 

T. Substyk – odpowiedziała, że w listopadzie nastąpi otwarcie ofert, a prace powinny 

rozpocząć się w grudniu br.  

- niewystarczającej ilości miejsc parkingowych przy Bibliotece Publicznej oraz usunięcia 

porzuconego i zdewastowanego auta, który od dłuższego czasu zajmuje miejsce parkingowe 

przy wiadukcie, 

B. Białkowska – trwa procedura związana z ustaleniem właściciela porzuconego pojazdu, 

Gmina nie może go usunąć dopóki nie ustali właściciela pojazdu. Mieszkańcy mogą 

skorzystać z dużego parkingu przy kościele, przy ul. Piastów,  

- zaległości czynszowych w gminnych budynkach i metod ich egzekwowania, 

- sposobu segregacji szyb okiennych – gdzie powinno się je wrzucać.   

W. Pietrzak – odpowiedział, że szyby są zaliczane jako odpad pobudowlany. Można 

zamówić odpłatnie worek lub kontener na tego typu odpady lub osobiście dostarczyć je do 

PSZOK na ul. Targową 3. Nie należy tego rodzaju odpadu wrzucać do pojemnika na szkło.  

B. Białkowska – istnieje możliwość odpracowania zaległości czynszowych, można również 

zawrzeć ugodę z Gminą i rozłożyć zaległości na raty lub też skorzystać z dodatku 

mieszkaniowego. Pomimo dużych zaległości, wiele osób nie chce odpracowywać zaległości 

czynszowych.    

 Zebranie zakończono o godz. 19.15. 



Przewodniczący Zarządu O. Staromiejskiego   

Józef  Pietrzak  

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 

 

 


